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Rapport fra Arbejdsgruppe om industrifiskeri

Industrifiskeriet og dertil knyttede erhverv blev i 2012 økonomisk hårdt ramt på grund af 
en meget lav tobiskvote. Med baggrund i forløbet omkring fastsættelsen af pågældende 
års kvote for tobis, nedsatte jeg i juni 2012 en arbejdsgruppe med deltagelse af fiskere, 
forarbejdningsindustri, forskere og forvaltere, der skulle se på forskellige modeller for 
forvaltningen af industrifiskeriet i forsøget på at skabe mere stabil indtjening i erhvervet 
og sikre arbejdspladser i de berørte områder. 

Arbejdsgruppen har holdt 4 møder i perioden juli 2012 til marts 2013. Der har desuden 
været afholdt tekniske møder mellem erhvervet og DTU Aqua for at drøfte f.eks. detaljer 
i en mulig forvaltningsplan for tobis. 

Vedlagt er den endelige afrapportering fra arbejdsgruppen. 

Jeg vil nu i samarbejde med de relevante parter arbejde videre med arbejdsgruppens for-
slag og sender rapporten til udvalgets orientering.

I øvrigt henledes opmærksomheden på, at Det Internationale Havundersøgelsesråd, 
ICES, netop har rådgivet om, at kvoteåret for sperling bør flyttes i overensstemmelse 
med det danske forslag herom.

Med venlig hilsen

Mette Gjerskov
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